



TECHNICAL DELEGATE (TD) COURSE

MARCH 2027

A dedicated Technical Delegate development course

This course replaces the former Level 3 Officials course structure. It is intended specifically for officials pursuing Nordiq Canada Divisional TD certification and for experienced TDs who may progress toward the FIS TD Candidate pathway. Course will be offered every two years.

COURSE FORMAT

- A series of expert-led Zoom sessions, participant presentations and technical discussions throughout the winter, beginning in November.
 - On-site FIS event observation and practical assignments during the Nordiq Canada Ski Nationals, March 26–28, 2027.
 - Pre-course and post-course assignments that form part of the evaluation and certification process.

Candidate confirmation: Late September 2026 | **Payment deadline:** October 16, 2026

PURPOSE OF THE COURSE

The Nordiq Canada TD Course is designed to develop Technical Delegates who can independently assess competition readiness, interpret and apply competition rules, work effectively as members of a Jury, identify and manage competition risks, and support Organizing Committees in delivering safe, fair and high-quality competitions.

Level 2 Official → TD Course → Divisional TD → Advanced TD Experience → Potential FIS TD Candidate

Note: Completion of the Nordiq Canada TD Course does not automatically result in nomination as a FIS TD Candidate. FIS TD candidates are identified and nominated by Nordiq Canada based on experience, demonstrated competency and readiness.



TARGET PARTICIPANTS

- Experienced Level 2 officials who have the required competition experience and are seeking to become a Nordiq Canada Divisional Technical Delegate or FIS TD Candidate.
- Existing Divisional TDs who require updating or re-certification after 4 or more years of inactivity from officiating.

Course capacity: Maximum 10 participants. If applications exceed available spaces, selection will be based on officiating experience, TD readiness and documented experience in the Nordiq Canada Officials Registry.

DIVISIONAL TD COMPETENCIES

- Serve as Technical Delegate for competitions requiring Divisional TD oversight.
- Understand and apply Nordiq Canada competition regulations, technical packages and applicable FIS rules.
- Interpret rules objectively and appropriately as a member of the competition Jury.
- Evaluate competition courses, stadiums, facilities and operational plans.
 - Identify safety and competition risks and work with the Organizing Committee to address them.
 - Assess course preparation and track setting in both techniques.
- Work collaboratively with the Chief of Competition and Organizing Committee while maintaining the independence required of the Technical Delegate.
- Contribute to fair, safe and consistently delivered competitions.

PREREQUISITES

- Hold a current Nordiq Canada Level 2 Officials certification.
- Be recommended by their Division.
- Have performed at least two different major-official roles and at least three different secondary-official roles at Division Cup, National Championship or equivalent-level competitions.
 - Have their relevant officiating experience documented in the Nordiq Canada Officials Registry.
 - Be an active and competent skier capable of inspecting competition courses in both techniques.
 - Demonstrate an interest in serving as a Technical Delegate following completion of the course.



DIVISIONAL TD CERTIFICATION

- Meet the prerequisites for admission to the TD Course.
- Successfully complete all components of the Nordiq Canada TD Course.
- Successfully complete the required practical and evaluation assignments.
- Complete at least one Divisional apprentice TD assignment or appropriate Jury-member assignment.
- Demonstrate the technical knowledge, judgement and skiing competency required to perform the role of a Technical Delegate (as recognized through the TD assessment process).

MAINTAINING TD CERTIFICATION

- Remain active as an official and/or TD at club, divisional, provincial or national competitions.
- Attend the required Nordiq Canada TD, FIS TD or approved TD update opportunities.
- Maintain familiarity with current Nordiq Canada and FIS competition rules.
- Maintain sufficient skiing competency to inspect and assess competition courses in both techniques.
- Positive assessments during regular TD competency reviews.

FIS TD DEVELOPMENT PATHWAY

The Nordiq Canada TD Course also forms part of the development pathway for officials who may eventually become FIS Technical Delegates. Officials interested in progressing toward the FIS TD pathway should first establish themselves as experienced and competent Divisional TDs. Nordiq Canada may then identify suitable individuals for further development and potential nomination as FIS TD Candidates in accordance with FIS requirements.

REGISTRATION PROCESS

1. Obtain approval from your Division and submit the TD Course application and Declaration of Interest.
2. Nordiq Canada will review applications to confirm that candidates meet the prerequisites and have the appropriate experience for TD development.
 1. Successful applicants will be notified of their acceptance into the course.
 2. Accepted candidates must complete payment of the registration fee.



3. Course access information, assignments and additional course materials will be provided to confirmed participants.

REGISTRATION FEE

\$400.00

CANDIDATE APPLICATION

PREREQUISITE & DECLARATION OF INTEREST | SEPTEMBER 25 DEADLINE

CANDIDATE NAME	CANDIDATE EMAIL
CANDIDATE DIVISION	DIVISION REPRESENTATIVE
DIVISION REP. PHONE	DIVISION REP. EMAIL

RECENT OFFICIATING EXPERIENCE

Provide a short summary of your most recent officiating experience involving major and secondary roles, including the year. Your Officials Registry Experience Log should reflect these assignments.

1	
2	
3	
4	



APPLICANT CONFIRMATION

- ☐ I hold current Nordiq Canada Level 2 Officials certification.
- ☐ I have completed the required major- and secondary-official experience.
- ☐ My Experience Log in the Nordiq Canada Officials Registry is current.
- ☐ I have received the support of my Division.
- ☐ I intend to pursue certification and assignments as a Technical Delegate.

FIS TD pathway interest: ☐ Yes ☐ Not at this time

CANDIDATE SIGNATURE	DATE
DIVISION REPRESENTATIVE SIGNATURE	DATE

Submit completed application to: Jeff Ellis – jellis@nordiqcanada.ca

COURS DE DÉLÉGUÉ TECHNIQUE (DT)

MARS 2027

Un cours de perfectionnement dédié aux délégués techniques

Ce cours remplace l'ancienne structure du cours d'officiels de niveau 3. Il s'adresse particulièrement aux officiels qui souhaitent obtenir la certification de DT divisionnaire de Nordiq Canada ainsi qu'aux DT expérimentés qui pourraient progresser vers le parcours de candidat DT FIS. Le cours sera offert tous les deux ans.

FORMAT DU COURS

- Une série de séances Zoom animées par des experts, de présentations par les participants et de discussions techniques tout au long de l'hiver, à compter de novembre.
- Observation sur place d'une épreuve FIS et travaux pratiques pendant les Championnats canadiens de ski Nordiq Canada, du 26 au 28 mars 2027.



- Travaux à réaliser avant et après le cours, lesquels font partie du processus d'évaluation et de certification.

Confirmation des candidats : fin septembre 2026 | **Date limite de paiement :** 16 octobre 2026

OBJECTIF DU COURS

Le cours de DT de Nordiq Canada vise à former des délégués techniques capables d'évaluer de façon autonome l'état de préparation d'une compétition, d'interpréter et d'appliquer les règlements de compétition, de travailler efficacement comme membres du jury, de cerner et de gérer les risques liés à la compétition, et d'appuyer les comités organisateurs dans la tenue de compétitions sécuritaires, équitables et de grande qualité.

Officiel de niveau 2 → Cours de DT → DT divisionnaire → Expérience avancée comme DT → Candidat potentiel DT FIS

Remarque : La réussite du cours de DT de Nordiq Canada ne mène pas automatiquement à une nomination comme candidat DT FIS. Les candidats DT FIS sont identifiés et nommés par Nordiq Canada en fonction de leur expérience, de leurs compétences démontrées et de leur état de préparation.

PARTICIPANTS VISÉS

- Officiels expérimentés de niveau 2 qui possèdent l'expérience requise en compétition et souhaitent devenir délégué technique divisionnaire de Nordiq Canada ou candidat DT FIS.
- DT divisionnaires actuels qui doivent effectuer une mise à jour ou une recertification après quatre années ou plus d'inactivité en tant qu'officiel.

Capacité du cours : maximum de 10 participants. Si le nombre de demandes dépasse le nombre de places disponibles, la sélection sera fondée sur l'expérience comme officiel, l'état de préparation à exercer le rôle de DT et l'expérience consignée dans le Registre des officiels de Nordiq Canada.

COMPÉTENCES DU DT DIVISIONNAIRE

- Agir comme délégué technique lors de compétitions nécessitant une supervision par un DT divisionnaire.
- Comprendre et appliquer les règlements de compétition de Nordiq Canada, les trousseaux techniques et les règles FIS applicables.
- Interpréter les règles de façon objective et appropriée en tant que membre du jury de compétition.
- Évaluer les parcours, les stades, les installations et les plans opérationnels de compétition.
- Cerner les risques liés à la sécurité et à la compétition, et travailler avec le comité organisateur pour les atténuer.



- Évaluer la préparation des parcours et le damage dans les deux techniques.
- Collaborer avec le chef de compétition et le comité organisateur tout en maintenant l'indépendance requise du délégué technique.
- Contribuer à la tenue de compétitions équitables, sécuritaires et uniformes.

PRÉALABLES

- Détenir une certification à jour d'officiel de niveau 2 de Nordiq Canada.
- Être recommandé par sa division.
- Avoir occupé au moins deux rôles différents d'officiel majeur et au moins trois rôles différents d'officiel secondaire lors de compétitions de la Coupe divisionnaire, des Championnats nationaux ou de niveau équivalent.
- Avoir consigné l'expérience pertinente comme officiel dans le Registre des officiels de Nordiq Canada.
- Être un skieur actif et compétent, capable d'inspecter les parcours de compétition dans les deux techniques.
- Démontrer un intérêt à agir comme délégué technique après avoir terminé le cours.

CERTIFICATION DE DT DIVISIONNAIRE

- Satisfaire aux préalables d'admission au cours de DT.
- Réussir toutes les composantes du cours de DT de Nordiq Canada.
- Réussir les travaux pratiques et les évaluations requis.
- Effectuer au moins une affectation comme DT divisionnaire apprenti ou une affectation appropriée comme membre du jury.
- Démontrer les connaissances techniques, le jugement et les compétences en ski nécessaires pour exercer le rôle de délégué technique, selon le processus d'évaluation des DT.

MAINTIEN DE LA CERTIFICATION DE DT

- Demeurer actif comme officiel et/ou DT lors de compétitions de club, divisionnaires, provinciales ou nationales.
- Participer aux occasions obligatoires de mise à jour des DT de Nordiq Canada, des DT FIS ou à d'autres mises à jour approuvées.
- Maintenir une connaissance à jour des règlements de compétition de Nordiq Canada et de la FIS.
- Maintenir une compétence suffisante en ski pour inspecter et évaluer les parcours de compétition dans les deux techniques.
- Obtenir des évaluations positives lors des examens réguliers des compétences des DT.

PARCOURS DE DÉVELOPPEMENT DT FIS



Le cours de DT de Nordiq Canada fait également partie du parcours de développement des officiels qui pourraient éventuellement devenir délégués techniques FIS. Les officiels intéressés à progresser vers le parcours DT FIS devraient d'abord s'établir comme DT divisionnaires expérimentés et compétents. Nordiq Canada pourra ensuite identifier les personnes appropriées pour un perfectionnement supplémentaire et une nomination potentielle comme candidats DT FIS, conformément aux exigences de la FIS.

PROCESSUS D'INSCRIPTION

1. Obtenir l'approbation de votre division et soumettre la demande d'inscription au cours de DT ainsi que la déclaration d'intérêt.
2. Nordiq Canada examinera les demandes afin de confirmer que les candidats satisfont aux préalables et possèdent l'expérience appropriée pour le développement comme DT.
3. Les candidats retenus seront avisés de leur acceptation au cours.
4. Les candidats acceptés doivent acquitter les frais d'inscription.
5. Les renseignements d'accès au cours, les travaux et les documents supplémentaires seront fournis aux participants confirmés.

FRAIS D'INSCRIPTION	400,00 \$
----------------------------	------------------

DEMANDE DU CANDIDAT

PRÉALABLES ET DÉCLARATION D'INTÉRÊT | DATE LIMITE : 25 SEPTEMBRE

NOM DU CANDIDAT	COURRIEL DU CANDIDAT
DIVISION DU CANDIDAT	REPRÉSENTANT DE LA DIVISION
TÉLÉPHONE DU REPRÉSENTANT DE LA DIVISION	COURRIEL DU REPRÉSENTANT DE LA DIVISION



EXPÉRIENCE RÉCENTE COMME OFFICIEL

Veillez fournir un bref résumé de votre expérience récente comme officiel dans des rôles majeurs et secondaires, y compris l'année. Votre registre d'expérience dans le Registre des officiels devrait refléter ces affectations.

1	
2	
3	
4	

CONFIRMATION DU CANDIDAT

- ☐ Je détiens une certification à jour d'officiel de niveau 2 de Nordiq Canada.
- ☐ J'ai acquis l'expérience requise dans des rôles d'officiel majeur et secondaire.
- ☐ Mon registre d'expérience dans le Registre des officiels de Nordiq Canada est à jour.
- ☐ J'ai reçu l'appui de ma division.
- ☐ J'ai l'intention de poursuivre la certification et des affectations comme délégué technique.

Intérêt pour le parcours DT FIS : ☐ Oui ☐ Pas pour le moment

SIGNATURE DU CANDIDAT	DATE
SIGNATURE DU REPRÉSENTANT DE LA DIVISION	DATE

Veillez soumettre la demande dûment remplie à : Jeff Ellis – jellis@nordiqcanada.ca